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1) Valg af dirigent:  
Thomas Sonne Jensen vælges som dirigent og konstaterer, at generalforsamlingen er rettidigt 
indkaldt med 6 ugers varsel, da den første gang blev annonceret 12/10 2017. 
 
2) Valg af referent: 
 Annette Haugaard. 
 
3) Formandens beretning:  
Claus Sørensen aflægger beretning i form af et eventyr, der med afsæt i et fiktivt ståsted i 2025 
kigger tilbage på 2017. Han skitserer, at det ikke har været godt for børnene, at ansvaret for 
handicapområdet er flyttet til kommunerne, fordi synsområdet er blevet et konkurrerende marked, 
hvor nogle kommuner shopper tilbud mere efter pris end fagligt indhold. 
Der er en tendens, til at de tre store aktører DBS, DBSU og LFBS har arbejdet som adskilte siloer 
frem for at samarbejde.  Men i 2017 begyndte en ny form for samarbejde, som i 2025 forhåbentlig 
bærer frugt.  
 
Visionen er, at børn, unge og forældre på synsområdet i fremtiden prioriteres højere. At Folketinget 
indfører koordinerende sagsbehandlere i kommunerne. At forældre til synshandicappede får tilbudt 
mestringskurser og handleplaner med delmål for, hvad der skal ske for barnet i årene fremover. 
Samt at der bliver etableret et samlet Nationalt Ressourcecenter, hvor al faglighed er 
repræsenteret i afdelinger i alle regioner. Og at DBS efter norsk forbillede er blevet en fælles 
organisation for alle synshandicappede, forældre og støttepersoner. 
 
4) Fremlæggelse af regnskab: Bestyrelsen fremlægger hovedtallene for regnskab 2017. Årets 
nettoomsætning beløb sig til 388.433 kroner, mens udgifterne lød på 464.190 kroner. Det betød et 
underskud på 82.366 kroner. I 2016 var der ligeledes et underskud på 36.407 kroner. Begge år 
skyldtes det, at foreningens aktivitetsniveau var højt, og at det regnskabsteknisk ikke var muligt at 
dække alle udgifter ved hjælp af midler, som LFBS får tildelt af Socialstyrelsen. Det forklarer cirka 
2/3 af underskuddet.  
 
Bestyrelsen vil arbejde for at hente nye eksterne penge til foreningen og skulle det ikke lykkes, 
nedsættes aktivitetsniveauet i slutningen af 2018. Regnskabet har en revisorpåtegning, fordi 
foreningen fejlagtigt ikke har indeholdt og indberettet A-skat samt indberettet rettidigt for de 
honorarer, som udbetales til foreningen for at deltage i eksterne møder. I samarbejde med den 
eksterne revisor er proceduren rettet og regnskabet er godkendt af GLB Revision.  
 
Regnskabet 2017 godkendes enstemmigt. 
 
5) Fastsættelse af årskontingent 
Foreningen har tre typer medlemskab med hvert sit kontingent, som enstemmigt vedtages skal 
fortsætte som hidtidigt: 
• enlig forsørger = 250 kroner 
• par = 400 kroner 
• støttemedlem = 200 kroner 
 
6) Valg til bestyrelsen 
Det nuværende bestyrelsesmedlem Jesper Dahl ønsker ikke at genopstille, mens bestyrelses-
medlem Niels Bo Hermansen genopstiller. Stine Haubro Falk har givet tilsagn om at opstille til 



bestyrelsen, men deltager ikke i generalforsamlingen. Niels Bo Hermansen og Stine Haubro Falk 
vælges enstemmigt.  
 
Begge foreningens suppleanter fratræder. Marie-Louise Ringsing vælges efterfølgende som ny 
suppleant. 
 
7) Indkomne forslag:  
Der er ikke indsendt forslag, så punktet frafalder. 
 
8) Valg af revisor:  
Foreningen har etableret samarbejde med de statsautoriserede revisorer hos GLB Revision for at 
sikre professionel rådgivning og fremstå som en seriøs forening. Generalforsamlingen vælger 
enstemmigt at revisoren fortsætter 
 
9) Eventuelt:  
Ask Abildgaard, der er FU-medlem i DBS, orienterer om at, DBS arbejder på at række ud til en 
bredere målgruppe end foreningens aktuelle synskrav på max 10 % syn. DBS’ bestyrelse har 
besluttet, at mennesker der ser op til 33 % kan blive aktivitetsmedlemmer uden stemmeret eller 
valgbarhed. Aktivitetsmedlemmerne kan deltage i kurser, arrangementer og søge legater på lige 
fod med foreningens ordinære medlemmer. DBS arbejder også på at øge samarbejdet med mindre 
foreninger som fx Spieghmeyer Vogt. Ask Abildgaard giver på vegne af DBS sin opbakning til 
LFBS og gør opmærksom på, at hvis LFBS bliver økonomisk presset, er DBS villig til at træde til. 


